



Kære Rideklubber i Distrikt 3

### Referat af rådsmødet den 10. oktober 2023 i Solrød Rideklub.

Deltagende klubber; HEP, HVL, KAR, MSR, STRÅ, RVV, ROR, SOLR OG SRK.  
Afbud; DARK, GGS, NSKR, VAL, RKV OG ØSR.

1. Der bydes velkommen v/formand Anni
  - Bordet rundt, alle præsenterer sig med navn og klub.
2. Nyt fra forbundet
  - Hvad sker der i DRF og hvor er vi på vej hen?
  - Ulf Helgstrand HAR taget overlov pr. 29. september pga. inhabilitet i sagen mod Andreas Helgstrand.
  - Demonstrationer mod Viegaard, Videoklip på FB med dyrlæge der pisker hest, rytter der opvarmer for voldsomt til DV arrangement.....Frustration over at DRF ikke melder mere ud/tager afstand. Hvad mener vi som medlemmer?
  - [Jagten på medaljer og resultater må ikke overskygge ordentligheden i dansk ridesport \(rideforbund.dk\)](https://www.rideforbund.dk)
  - DRF's bestyrelse har nedsat en arbejdsgruppen vedr. Det Dyreetiske Råds udtalelse. Arbejdsgruppen er færdig med sit arbejde, så nu skal bestyrelsen behandle de forskellige indstillinger og opfordringer.
  - Sidste nye er at vi nu kan registrere vores konkurrence hestes vaccinationer på DRF Go. Et tiltag der skal gøre det lettere for officials/Teknisk Delegeret at tjekke disse.

*De ovenstående punkter gav anledning til en god snak, om hvad vi som distrikt, klubber og "privat" personer kan/skal blande os i, både ude i klubberne men også på de sociale medier. Forsamlingen var enige om at det virker som om, DRF er tager hestevelfærd alvorligt og gør mere for at informere medlemmerne om hvorfor de gør som de gør, og tager de beslutninger som er nødvendige.*

3. Økonomi v/kasserer Pia Førgaard
  - Regnskab er pt. som budgetteret, dog mangler der kontingent fra RFH, som desværre ikke er kontaktbare. Administrationen i DRF er på sagen.

4. Orientering fra distriktsudvalg (stævne- samt kursusudvalg)

Kursusudv;

- Kursus med Ditte Young i Solrød Rideklub den 26. marts 2024. Mere info kommer snarest.

Stævneudv;

- Hvordan går det med DISM? Æresbånd, rosetter, præmier m.m.?



- 2023 bød på ny roset leverandør, som vi ikke kommer til at bruge igen i 2024, da vi ikke er tilfredse med leveringerne.

Forsamlingen spørges om det kan godkendes at bestillinger for 2024, bliver lagt i Amazing Rosetter, da ejeren er medlem af D3-bestyrelsen. Klubberne godkendte uden forbehold.

- Møde med DRF i næste uge ang. reglementsændringer for distriktsmesterskaberne. Vi er kede af at ved holdmesterskaber, skal det være uofficielt ved kun 2 hold (og rykkes ned på D niveau). Der lægges op til en ændring, så der nu skal være 5 hold....hvilket vil gøre at DISM ikke kan afholdes i D3.

5. Klubbernes 5 minutter (blev til lidt løs snak om flere forskellige emner) +

6. Evt.

- Der tales lidt om hvordan vi får flere starter til DISM og stævner generelt. Der tales om at bundene i dag, betyder meget for rytterne – hvor vil de gerne ride.

- Præstationsangst, det er blevet et større problem for de unge ryttere. En fortæller at de elever hun underviser, får besked om at man ikke lægger resultater ud offentligt, for alle i klassen, men kun sit eget ridt.

- Hvad bruges stævnerapporten på C-plan til? Hvordan modtages den af klubberne? Alle stævnerapporter fra C-stævner, skal den fungerende TD, sende til formanden i det distrikt, hvor klubben hører til.

Rapporterne kan bruges til at tage en snak med klubben, hvis der er udfordringer med sikkerheden og opfølgning af samme. Dialog med klubben er en vigtig faktor – også hvis klubben ikke er enig i det skrevne i rapporten.

- Hvad skal man gøre for at komme "sure miner" til livs, når man som frivillig laver stævner m.m. Vi kender alle, dem som brokker sig over det ene eller det andet, måske ligefrem overfuser dem i sekretariatet eller i cafeen.....Er det ok, når vi som frivillig bruger vores fritid på at skabe noget for andre?

- HVL opfordre til at søge midler i DGI fonden, der er flere puljer, alt efter hvilket beløb der søges. Andre klubber fortæller de også har fået midler af bla. DGI, men også Nordea Fonden.

- Der blev spurgt om TD til D-stævner. Ønsker mulighed for at kunne få en TD ud, en gang om året til et D-stævne, med økonomisk hjælp af distriktet, uagtet at klubben også afholder C-stævner.

Før var beslutningen, at klubber der "kun" afholdte D-stævner, kunne få en TD ud, en gang årligt, en dag, på distriktets regning.

(Til fordelingsmødet i jan 2024, prøver vi at lave et budget på det nye forslag)

Referent  
Anni Busk